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سرویس سیاسی-
در شــرایطی که همه اجزا و دستگاه های کشــور در مقابله با ویروس کرونا می بایست به صورت مجموعه ای 
هماهنگ با هدف مشخص عمل کنند، روزنامه دولتی ایران آمار اعلام شده از سوی دولت درباره کرونا را زیر سؤال 
برد. ارگان دولت در شماره روز پنج شنبه نوشت: »آیا باید مردم را نسبت به ویروس کرونا نگران کرد یا از نگرانی 
در آورد؟ آیا حساســیت های مردم درباره این پدیده یکســان و مشابه است؟ سیاست کلی حکومت و رسانه ها چه 
باید باشد؟ اولین نکته ای که باید رعایت کرد، اطلاع رسانی صحیح است. چه درباره نحوه برخورد با پدیده و رعایت 
اصول بهداشتی و چه در زمینه آمارها و اطلاعات آن. در این باره وزارت بهداشت باید سیاست اطلاع رسانی خود 
را تکمیل کند. همه می دانیم که تعداد مبتلایان به ایدز در ایران حدود ۴۰ هزار نفر اســت. این آمار ثبت شــده و 
رسمی است، ولی کارشناسان یقین دارند که ۶۰ تا ۷۰ درصد افراد مبتلا به ایدز در این آمار نیستند. یا تشخیص 
داده نشــده اند یا مراجعه نکرده اند. این مسئله درباره کرونا خیلی حادتر است. ممکن نیست که با تعداد زیر 2۰۰ 
نفر مبتلا حدود 2۰ نفر فوتی وجود داشــته باشــد. گرچه آمار رسمی همان است که این وزارتخانه می گوید ولی 
در عین حال باید برآورد علمی داشــته باشــد که چه تعداد دیگر نیز مبتلا شده اند و این اطلاع رسانی به نفع همه 
اســت... بنابراین اطلاع رســانی باید با تأکید قطعی و بدون چون و چرا بر بیان حقیقت، همه حقیقت و نیز نگفتن 

چیزی بجز حقیقت متمرکز شود.«
اپیدمی کرونا بخش های مختلف کشــور را علیه آن بســیج کرده است اما شبکه رسانه ای فریب و امپراتوری 
خبری دروغ با دســتاویز قرار دادن آن و عملیات پرحجم »کرونای رســانه ای«، امنیت روانی مردم را نشانه گرفته 
و علیه انقلاب و نظام اســلامی دروغ پراکنی و عقده گشایی می کنند. در این میان، ارگان دولت نیز خود را ناظری 

مغرض از بیرون فرض کرده و نقش رسانه ای معاند را بازی می کند.
دوگانه سازی دروغین »جمهوری خواهان بد- دموکراتهای خوب«

روزنامه آرمان در مطلبی نوشــت: »سندرز )کاندیدای دموکرات انتخابات ریاست جمهوری آمریکا( از شانس 
بالایی برای پیروزی در رقابت های مقدماتی برخوردار است و پیروزی دموکرات ها در برابر ترامپ می تواند مقدمه ای 

برای بازگشت کاخ سفید به برنامه جامع اقدام مشترک)برجام( باشد.«
این روزنامه زنجیره ای در ادامه نوشــت:»اما باید یقین داشــته باشــیم هیچ کس با چک سفید امضا به برجام 
بازنمي گردد. حتي سندرز نیز مطالباتي از ایران خواهد داشت و ما به ازاي امتیازاتي که از ایران دریافت مي کند، به 

برجام باز خواهد گشت. به طور کلي بازگشت به دوران اوباما دیگر غیرممکن است.«
چندی پیش روزنامه اصلاح طلب ســازندگی در اعترافی دیرهنگام نوشته بود:»تاریخ مذاکرات در ایران نشان 

می دهد که پدران تحریم ها همین دموکرات ها )کارتر و کلینتون( هستند.«
عبــاس عبــدی، از فعالین اصلاح طلب نیز چندی پیش گفته بود:»به نظر بنده حتی اگر ترامپ هم نمی آمد و 

کلینتون انتخاب می شد، باز هم در اجرای برجام دچار مشکل و حتی مشکلات بدتری می شدیم«.
همچنین احمد زیدآبادی از فعالین اصلاح طلب چندی پیش گفته بود: »به نظر من اگر خانم کلینتون نیز در 
آمریکا به قدرت می رسید سرنوشت برجام مانند امروز بود و هیچ تفاوتی بین ترامپ و کلینتون در این زمینه وجود 
ندارد. به صورت کلی آمریکایی ها با این انگیزه وارد مذاکره با ایران شــدند که سیاســت ایران در موارد دیگر هم 
تغییر کند. به همین دلیل نیز هنگامی که این خواسته برآورده نشد، آمریکا تلاش کرد با اضافه کردن تبصره های 
مختلف به برجام عرصه را برای ایران تنگ کند. این رویکرد در دولت اوباما آغاز شد و قرار بود در دولت کلینتون 
ادامه پیدا کند. در نتیجه برای آمریکا این مسئله که چه کسی در آینده به قدرت می رسید دارای اهمیت نبود و 

در اولویت بعدی قرار داشت«.
دموکرات ها و جمهوری خواهان در هر مســئله ای با یکدیگر اختلاف داشــته باشند، در دشمنی با جمهوری 
اسلامی ایران هیچ اختلافی با یکدیگر ندارند. برخلاف ادعای حامیان برجام، توافق هسته ای از اولین روز اجرا در 

دولت اوباما به صورت فاحش نقض شد.
FATF؛ ترفند دلچسب دولت برای فرار از پاسخگویی

روزنامه دولتی ایران در شــماره روز پنج شــنبه، درباره بیانیه دولت در پی تصمیم FATF برای گنجاندن 
ایران در لیست سیاه خود، نوشت: »با بیانیه دیروز دولت چه بپذیریم که دستگاه اجرایی در عمل برنامه ای برای 
به جریان انداختن مجدد لوایح FATF داشته باشد و چه نداشته باشد، یک چیز کاملًا روشن است و آن اینکه 
بحث ها بر ســر این موضوع همچنان ادامه خواهد داشــت و کلیدواژه FATF از سرخط خبرهای ایران به این 
زودی ها کنار نخواهد رفت. اینکه دولت فارغ از بیان مجدد انتقاداتش به نهادهای داخلی که مانع تصویب لوایح 
FATF شدند در دو بند پایانی بیانیه خود بر لزوم بازنگری در این موضوع تأکید دارد حکایت از آن می کند که 
حداقل در ماه های پیش رو بحث و موضع گیری بر سر این موضوع استمرار پیدا کند. حالا یا به صورت گلایه 
دولت از طرف هایی که اجازه ندادند کار تجارت و تبادل مالی کشور حالتی عادی تر به خود بگیرد  یا به شکل 

رایزنی و طرح پیشنهاداتی جدید برای برگشت دوباره لوایح پالرمو و CFT به دستور کار.«
دولت حاضر نیســت، نســبت به خروج از لیست سیاه در صورت تصویب لوایح مربوط به FATF تضمین 
دهد. نسبت به حل مشکلات اقتصادی در پی تصویب این لوایح نیز تضمینی ندارد. حتی تضمین نمی دهد که 
با تصویب آنها و اجرای کامل توصیه های FATF مبادلات بانکی برقرار شود. FATF طبق بیانیه رسمی اعلام 
کرده که حق شــرط ایران را نمی  پذیرد. یعنی مصداق تررویسم را FATF تشخیص می دهد و ایران تنها باید 
مجری آن باشــد. عدم برقراری مبادلات بانکی هم ناشی از تحریم های ثانویه آمریکاست نه FATF. بعضی از 
بانک های داخلی در راستای اجرای دستورات FATF همکاری با برخی نهادهای کشور را قطع و آنها را تحریم 
کردنــد. به موارد پیش گفته، اضافه کنید که مقامات آمریکا نیز بارها بر لزوم تصویب لوایح FATF، همکاری 
کامــل ایران با این کارگروه و تأثیر آن در جلوگیــری از دور زدن تحریم ها تصریح کرده اند. گزاره های فوق به 
وضوح حاکی از آن است که اصرار دولت برای تصویب لوایح FATF و منوط کردن برقراری مبادلات بانکی به 
آن، امری خلاف منافع ملی و تقلایی ترفندمآبانه برای فرار از پاسخگویی و انحراف افکار عمومی از سوءمدیریت 

و ناکارآمدی آن در اداره کشور است.
اینستکس جادویی از اروپای مهربان!

روزنامه آفتاب یزد در شماره دیروز خود در یادداشتی به موضوع اینستکس و عملکرد اروپا پرداخته و نوشته است: 
»عراقچی در نشست کمیسیون مشترک برجام باردیگر ازاین موضوع گفته است که اینستکس مراحل عملیاتی اش 
را طی می کند.معاون سیاســی وزیر خارجه با بیان اینکه اینســتکس تقریبا به مراحل عملیاتی رسیده، گفت: در 
جلسه کمیسیون مشترک تاکید کردیم که بدون برآورده شدن انتظاراتمان در حوزه های اقتصادی بازگشت کامل 
ایران به برجام مقدور نیست. این اظهارات در حالی مطرح می شود که یکسال پیش هم اروپا از اولین تراکنش های 

اینستکس سخن گفته بود و هیج اتفاقی نیافتاد. آیا این بار قرار است تا اتفاق جدیدتری بیافتد.«
در ادامه این یادداشــت نکته ای قابل تامل آمده اســت. در بخشی از این نوشتار می خوانیم: »صحبت دوباره از 
عملیاتی شدن اینستکس درحالی مطرح می شود که اکنون ایران و اروپا در مسیری گام برداشته اندکه هیچ یک 
تمایلی به آن نداشــتند]!![. از سویی ایران در پنج گام ، گام های کاهش تعهدات برجامی اش را برداشته است و از 
سویی اروپا مکانیسم ماشه اش را فعال کرده است.اما مشاهده می کنیم این روزها عملیاتی شدن مکانیسم ماشه را 
اروپایی ها مدام به تعویق می اندازند و این نشان می دهدکه آنها واقعا نمی خواهند شرایط را بحرانی تر کنند. اینکه 
مدام آن را به تعویق می اندازند، نشــان می دهد که تمایلی به این کار ندارند]!![ از ســویی برای ایران انواع فشارها 

اتفاق افتاده است و عملا فشار بیشتر معنای چندانی ندارد.«
اما تاسف برانگیز آن است که دیپلماسی ما به گونه ای عمل کرده که اکنون از برجام با آن وعده های پر زرق و 
برق همچون برداشته شدن همه تحریم ها و گشایش شرایط اقتصادی و... حالا جماعت مدافع و بزک کننده آن؛ به 
وعده یک کانال مالی قطره چکانی راضی گشته اند: »با چنین وضعیتی شاید بشود امیدوار بود که وعده عملیاتی 
شــدن اینســتکس برخلاف دفعات قبلی واقعیت داشته باشد. البته از سال پیش اعلام شده بود که اینستکس در 
حال انجام است و مسیرهای بانکی بازشده است و امروز بیش از یکسال از این وعده ها می گذرد و هیچ یک به تحقق 
نپیوست. انتظار اروپایی ها این بود که وقتی همسو با آمریکا فشارهای حداکثری کنند این موضوع باعث امتیازدادن 

ایران شود اما صرفا مشکلات بغرنج تر شد.«
درباره این ادعای متن که »ایران و اروپا در مسیری گام برداشته اندکه هیچ یک تمایلی به آن نداشتند« باید 
متذکر شد که همین نگاه و تحلیل نادرست و غیرواقعی از اروپا می تواند زمینه ساز خسارت باشد. اروپا اگر مایل به 
این مسیر نبود پس یعنی مایل به اجرای بی کم و کاست برجام بوده است! اما می دانیم که این چنین نبوده و اروپا 
در نقش پلیس خوب کار ترغیب ایران را برای نشستن بر سر میز مذاکره برای مسایل منطقه ای و موشکی و... به 
عهده داشــته اســت. چنانکه همین اروپا در دوره اصلاحات بدون آمریکا به مذاکره با ایران نشست و پس از توافق 

تعهداتش را عمل نکرد و 2سال بعد از عدم پایبندی اروپا، کشورمان پلمب مراکز هسته ای را شکست.
دفاع روزنامه زنجیره ای از انفعال و واکنش نامتوازن دولت!

روزنامه اعتماد روز پنجشــنبه در مطلبی به قلم مصطفی هاشــمی طبا نوشــت: »هیات دولت روز گذشته با 
صدور بیانیه اي بار دیگر بر لزوم تصویب لوایح الحاق دولت جمهوري اسلامي به کنوانسیون هاي بین المللي مقابله 
با تامین مالي تروریسم و مقابله با جرایم سازمان یافته فراملي در مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کرد و این 
درحالي است که معتقدم در شرایط کنوني و با توجه به تحریم هاي اقتصادي، عدم تصویب لوایح CFT و پالرمو و 
قرارگیري در لیست سیاه گروه وی ژه اقدام مالي به  معناي خودزني و وضع تحریمي جدید علیه جمهوري اسلامي 

آن هم از درون کشور است.«
گفتنی اســت طی روزهای گذشــته متاسفانه دولت به بهانه قرار گرفتن در لیست سیاه این کارگروه، توپ را 
در زمین منتقدان انداخت و از آنها خواســت پاســخگوی تبعات ماجرا باشند. برجام به عنوان سند گروگان گرفته 
شــدن دولت روحانی، همچنان زنده و مایه عبرت دیگران اســت؛ دریغ از سر سوزنی خاصیت برای کشور ما. اما 
درســت در همین فضا، دولت به جای اعتراض عملی و بازدارنده به طرف اروپایی برجام، ســر تفنگ تبلیغات را به 

سوی داخل کج می کند!
به شکل عجیبی اصرار دارند سیاه بازی های دو ساله غرب و هیجان های سفر پاریس و نیویورک و توکیو را از 
اذهان پاک کنند و همه تقصیرها را گردن شورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت بیندازند که به خاطر تجربه 

پر خسارت برجام، دست رد به سینه گردانندگان FATF )بانیان کلاهبردار برجام( زدند.

درمکتب امام

مقدمه مهمانی
این ادعیه در ماه مبارک رجب و خصوصاً در ماه مبارک شــعبان 
اینها مقدمه و آرایشــی است که انسان به حسب قلب خودش می کند 
برای اینکه مهیا بشــود برود مهمانی؛ مهمانی خدا، مهمانی ای که در 
آنجا سفره ای که پهن کرده است قرآن مجید است و محلی که در آنجا 
ضیافت می کند مهمش »لیلهًْ  القدر« است و ضیافتی که می کند ضیافت 

تنزیهی و ضیافت اثباتی و تعلیمی ]است [.
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مجلس تا اطلاع ثانوی تعطیل شد
بودجه، دو دوازدهمی می شود

سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی اعلام کرد که مجلس 
تا اطلاع ثانوی جلسه علنی نخواهد داشت.

اسدالله عباسی، سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در گفت وگو 
با فارس، اظهار داشت: با توجه به اعلام وزارت بهداشت مبنی بر شیوع ویروس 
کرونا و خطرناک بودن آن، جلســات علنی مجلس شــورای اسلامی تا اطلاع 

ثانوی تعطیل خواهد بود.
وی افزود: به احتمــال زیاد ما بودجه را به صورت دو دوازدهمی تصویب 

خواهیم کرد.
عباســی گفت: ما هفته  آینده جلســات علنی مجلس شورای اسلامی را 

نخواهیم داشت و تا اطلاع ثانوی تعطیل خواهد بود.
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شــورای اسلامی افزود: تا زمانی که وزیر 
بهداشــت اعلام کند و وضعیت در حالت عادی قرار بگیرد، ما جلسه علنی در 
مجلس نخواهیم داشت تا مطمئن شوند که همکاران ما هم مشکلی نخواهند 

داشت و شرایط عادی حاکم شود تا مجلس جلسات علنی برگزار کند.
وی ادامه داد: از آنجایی که وزارت بهداشت تجمع در یک فضای بسته را 

به صلاح نمی داند لذا پیشنهاد کردند که جلسات مجلس نیز تشکیل نشود.
عباسی گفت: ما دو موضوع مهم در دستور کار داشتیم اما به ناچار مجبور 

شدیم جلسات را به تأخیر بیندازیم.
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی درباره تصمیم گیری های 
اتخاذ شــده برای لایحه بودجه سال 99 کل کشور نیز بیان داشت: بر اساس 
تصمیمی که هیئت رئیسه گرفتند ما باید تمهیداتی فراهم کنیم تا دو دوازدهم 
را تصویب کنیم. حال یا باید به کمیسیون تلفیق اختیار دهیم یا اینکه جلسه ای 
که در صحن علنی خواهیم داشت، با تمهیدات مناسب باید انجام بگیرد اما فعلا 

تا اطلاع ثانوی ما جلسه علنی نخواهیم داشت.
وی در پاســخ به این سؤال که آیا این تصمیم بر اساس نظر هیئت رئیسه 
بوده یا رئیس مجلس، اظهار داشت: خیر، بنا به توصیه وزیر بهداشت و درمان 
که رئیس ستاد پیشگیری از ویروس کروناست صورت گرفته است، زیرا ایشان 
صلاح ندانســت، چون تســت کرونای برخی نمایندگان مجلس مثبت بوده و 
همچنین نگرانی هایی داشــته که نیمی از همکاران ما اصلا تست ندادند و بنا 
به دلایلی همچون ارتباطات مردمی این نگرانی وجود داشــت که این بیماری 

شیوع پیدا کند.
عباسی گفت: البته در جلسه غیرعلنی که در مجلس داشتیم، وزیر بهداشت 
تلویحا چنین پیشنهادی داده بود، اما این بار صراحتاً اعلام کرد و ما همه موظف 
هستیم که تحت نظر پیشنهادی کارشناسی ستاد پیشگیری از کرونا عمل کنیم.

مهدی چمران:

شکست ژنرال های اصلاح طلب
ناشی از عملکرد این جریان بود

رئیس اسبق شــورای شــهر تهران گفت: در تهران ژنرال های 
گردن کلفت اصلاح طلب به میدان آمدند که در دوره های پیشــین 
رأی های میلیونی داشــتند، اما در این دوره نتوانستند بیشتر از 5۰ 

هزار رأی کسب کنند.
مهدی چمران، رئیس اسبق شــورای شهر تهران و عضو شورای مرکزی 
ائتلاف نیروهای انقلاب درباره پیام انتخابات دوم اســفند گفت: انتخاب مردم 
در انتخابات اخیر بســیار هوشمندانه بود. با توجه به اینکه جریان اصلاح طلب 
بحث ها درباره عملکرد شورای نگهبان را برجسته کرد و حتی دولت هم در این 
موضوع با آنها همراه شــد، اما یک فضای کاملًاً رقابتی شکل گرفت و در همه 

حوزه ها افراد از جریان های مختلف در این رقابت حاضر شدند.
وی افزود: حتی در تهران ژنرال های گردن کلفت و معروف اصلاح طلب به 
میدان آمدند که در دوره های پیشین رأی های میلیونی داشتند اما در این دوره 

نتوانستند بیشتر از ۵۰ هزار رأی کسب کنند.
عضو شورای مرکزی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب همچنین گفت: این 
موضوع نشان می دهد مردمی که به این جریان رأی داده بودند عملکرد مناسبی 
از آنها ندیدند که برای رأی مجدد به آنها قانع شوند، بنابراین یا رأی ندادند و 

یا به جریان رقیب یعنی جریان انقلابی رأی دادند.
چمران با  اشاره به کاهش مشارکت مردم در انتخابات اخیر تأکید کرد: در 
دنیا ۴2 درصد مشارکت آمار قابل قبولی است اما این آمار در کشور ما بی سابقه 

است که باید تلاش کنیم تا این موضوع تکرار نشود.
وی افزود: این مشــارکت پایین البته ناشــی از عملکــرد ضعیف دولت، 
مجلس و شــوراهای شهر اســت؛ یعنی زمانی که مردم مشاهده کردند که با 
وجود یکپارچگی در این نهادهای مهم نتیجه مطلوبی حاصل نشــده و کشور 
دچار وضع نامطلوب اقتصادی شده از استمرار حضور اینها استقبال نکردند و 

به جریان انقلابی اعتماد کردند.
عضو شورای مرکزی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب همچنین گفت: مردم 
احســاس کردند جریانی که کشور را اداره می کند به دنبال حل مشکلات آنها 
نیست و پای برخی منافع در میان است، علاوه بر این کاهش قدرت خرید مردم 
و نابسامانی وضع اقتصادی سبب شد که مردم از اصلاح طلبان رویگردان شوند 

و جریان رقیب را راهی مجلس کنند.
به گزارش مهر، چمران در پایان با  اشاره به مأموریت سنگین اصولگرایان 
گفت: جریان انقلابی باید همه تلاش خود را برای ساماندهی وضع موجود به کار 
گیرد و حتی نباید به میزان مطلوب و مناسب اکتفا کند، بلکه باید مجاهدانه 
عمل کند. البته مجلس به تنهایی نمی تواند کاری از پیش ببرد و نیروهای انقلاب 
باید تلاش کنند که زمینه را برای در اختیار گرفتن قوه مجریه نیز فراهم کنند.

جهادگران البرزی برای مقابله با كرونا 
به میدان آمدند

مدیر مرکز مطالعات و هدایت حرکت های جهادی بسیج سازندگی 
استان البرز گفت که جهادگران این استان برای مقابله با بیماری کرونا 

و جلوگیری از شیوع این بیماری به میدان آمدند. 
میلاد بویینی، افزود: در نشست مشترک بسیج سازندگی استان با دانشگاه 
علوم پزشکی البرز مقرر شد تا از ظرفیت جهادگران برای اقدامات پیشگیرانه 

و آموزشی برای مقابله با این بیماری ویروسی استفاده شود.
وی بــا بیان اینکه به جهادگران آموزش های لازم برای اقدامات مناســب 
ارائه شده، اظهار داشت: همچنین این افراد در حوزه آموزش و پیشگیری وارد 
شده و در مساجد و محافل عمومی همچون پارک ها به شهروندان آموزش های 

مناسب را ارائه می دهند.
بویینی اضافه کرد: همچنین مقرر شد تا از ظرفیت جهادگران برای سمپاشی 

و توزیع ماسک در اماکن عمومی، مدارس و دانشگاه ها استفاده شود.
وی گفت: برای انجام این عملیات طبق توافق های به عمل آمده، مواد لازم 
برای ضدعفونی توسط دانشگاه علوم پزشکی تامین و با تجهیزات سپاه استان 

این اقدامات به انجام می رسد.
مدیر مرکز مطالعات و هدایت حرکت های جهادی بسیج سازندگی استان 
البرز یادآور شــد که تا زمان به پایان رســیدن این بحران تمام اردوهای برون 

استانی تعطیل می باشد.
هم اکنون حدود ۷۰ گروه جهادی اســتان البرز برای مقابله با کرونا اعلام 

آمادگی کرده اند.

آخرین تصمیمات ستاد ملی مقابله با ویروس کرونا از زبان وزیر بهداشت:

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ایمدارس كل كشور تا دوشنبه تعطیل شد

وقتی روزنامه دولت
 امنیت روانی مردم را نشانه می گیرد

 وزیر بهداشــت، درمــان و آموزش 
پزشــکی از تعطیلی مدارس کل کشور تا 
دوشنبه هفته جاری با هدف پیشگیری از 

افزایش شیوع کرونا خبر داد.
به گزارش ایرنا، ســعید نمکی دیروز درباره 
مصوبات پنجمین جلسه ستاد ملی مدیریت و 
مقابله با ویروس کرونا گفت: با مستنداتی که در 
ســتاد ارائه شد و با توجه به اینکه ممکن است 
در بیش از 22 اســتان مورد مثبت در روزهای 
آینده داشــته باشیم، قرار شد در یک دوره سه 
روزه از شنبه تا دوشنبه در سراسر کشور مدارس 

تعطیل اعلام شود.
نمکی ادامــه داد: وزیر آموزش و پرورش با 
کمک صداوسیما و سایر دستگاه ها باید بتوانند 
آمــوزش مجــازی و آمــوزش از راه دور برای 

دانش آموزان فراهم کنند.
به قرنطینه شهرها اعتقاد نداریم

وی افــزود: به چیزی به عنــوان قرنطینه 
شــهرها اعتقــاد نداریم و ایــن روش را علمی 
نمی دانیــم، اما به دنبال کنتــرل ایاب و ذهاب 
افراد هستیم. خواهش من این است که ترددها 
به حداقل برســد، مگر موارد بسیار ضروری و با 
اطمینــان کافی از اینکه مورد مشــکوکی بین 

مسافران نیست.
وزیر بهداشت گفت: اگر مورد مشکوکی به 
ابتلا در ورودی و خروجی شــهرها دیده شود، 
حتما این فرد بــرای مدت ۱۴ روز به قرنطینه 

خواهد رفت.
نمکی اظهارداشت: در ایجاد تخت ها برای 
موارد اورژانسی برای ظرفیت سازی، ضد عفونی 
معابــر و اماکن عمومی و کمــک به نیروهای 
پزشکی و پرستاری کشور با استفاده از نیروهای 
پزشکی و پرستاری نیروهای مسلح به نتایجی 

رسیدیم.
کاهش ساعت کاری ادارات

وی افزود: قرار شــد ســاعات کار ادارات با 
تفویض اختیار به ســتاد استانی مبارزه با کرونا 
و با نظر استاندار و اعلام دانشگاه علوم پزشکی 
به گونه ای تنظیم شــود که ستاد استانی بتواند 
در تاخیر دو ســاعته یا کوتاه کردن دو ساعته 
خدمت رسانی در استان ها به شرطی که خدمات 

مردم معطل نماند، تصمیم گیری شود.
دورکاری برای افراد پر خطر

وزیر بهداشــت گفت: همچنین قرار شــد 
کارمندانــی که بیماری زمینــه ای دارند نیز به 
گونه ای از چرخه کار اداری به سمت دورکاری 

رفته و حضور فیزیکی نداشته باشند و با تشخیص 
پزشک معتمد سازمان ها دورکاری کنند. افرادی 
که دیابت یا بیماری زمینه ای دارند از جمله این 

افراد هستند.
 خیز بیماری در هفته پیش رو 

بیشتر است
نمکی ادامــه داد: هرچند در سراســر 
کشور، بخش های بیمارســتانی آماده شده 
و امکانات وسیع همکاران خود و تجهیزات 
لازم را به میــدان آورده ایم، اما واقعیت این 
است که هفته نسبتا سختی در پیش داریم. 
با بررســی اپیدمیولوژیک کــه از رصدهای 
بین المللی و ملی از بیماری انجام شده، روند 
به گونه ای دیده می شود که پیک بیماری در 
روزهای آینده اســت، این به معنی وحشت 
مردم نیست. با هوشمندی مردم و به صحنه 
آمدن همه دســت اندرکاران و همه رسانه ها 
و خبررسانی دستگاه های مختلف و  اشراف 
مدیران مــا در همه عرصه ها، این خیز آتی 
بیماری را به خوبی تحت کنترل قرار خواهیم 
داد. به هر حال مردم باید در جریان روند آتی 

بیماری باشند.
وی افزود: تقاضای من از مردم این است که 

بیشتر همراهی کرده و از ترددها واقعا کم کنند. 
این اولین درخواست من به عنوان وزیر بهداشت 

از مردم است.
انتقال ماسک و لوازم دیگر

 به کشور
وزیر بهداشت گفت: قرار شد ماسک و مواد 
ضد عفونی نیز با توجه به تسریع توزیع آن، بعد 
از برطرف شــدن نیاز بخش دولتی، آزاد شده و 
داروخانه ها و غیره ماســک و الکل را در اختیار 
داشته باشند و با نظارت تعزیرات در اختیار مردم 
قــرار بدهند. علاوه  بر ایــن یک هواپیما حامل 
ماسک N9۵ و لوازم دیگر در حال بارگیری از 

خارج از کشور است.
تعطیلی دانشگاه ها ادامه دارد

نمکی درباره تعطیلی دانشگاه ها اظهارداشت: 
دانشگاه ها تا آخر هفته تعطیل هستند، اما پرسنل 
و اساتید حاضر خواهند بود و به شکل مجازی و 

از راه دور، آموزش ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: همه ورزشگاه ها و اجتماعات 
طبق روال قبل تعطیل است و بازی های فوتبال 

و موارد دیگر بدون تماشاگر برگزار می شود.
به گفته وزیر بهداشــت اعتــکاف نیز فعلا 

برگزار نمی شود.

بقیه از صفحه 2
دشــمنی ممتــد ضدانقلاب به 
سرکردگی آمریکا، انگلیس و اسرائیل 
بر احدی از عقلا پوشیده نیست ولی 
سؤال این است که چرا اقدام مؤثری 
برای کوتاه کردن دست آنها نمی شود؟ 
الان چند ســالی است که مشکلات 
طبیعی سیل، زلزله و بیماری، مزید بر 
بی تدبیری برخی شده است و سال های 
منحصر به فردی را در جهان از ســر 
می گذرانیم و این ویژگی برای ایرانی 
که آماج بدترین تحریم ها و بیشترین 
نفوذی هاست، مضاعف است و سکون 
و سکوت در قبال جنگ روانی دشمن 
بی مدیر  رنجِ  و  درد  اســت.  خیانت 
بودن هلال احمر در این شرایط ویژه، 
غافلگیری همیشگی مدیریت بحران 
سودجویان  »طمع«  سرطانِ  کشور، 
و محتکرانی که عصا از کور می دزدند 

و... بماند، چرا برخی در تحدید قدرت 
و رفع انحصار تلگرام و اقمار داخلی 
آن و اینستا و امثال آنها که تهدیدگر 
امنیت ملی و اسلحه دشمن برای جنگ 
دارند  تردید  است  علیه مردم  روانی 
و تعلل می کنند و اگر دســتگاه قضا 
فیلتر می کند، با شبیه سازی و تولید 
فیلترشکن برای آنها با قانون و امنیت 

روانی مردم بازی می کنند؟ 

چرا مجازات ها بازدارنده نیست؟ 
چرا یک بار برای همیشه با طمع کاران 
و محتکــران به گونــه ای برخورد 
بشود؟  که عبرت سایرین  نمی شود 
خدارا شــکر که انتخابات مجلس با 
تخریبی  و سیلاب های  امواج  وجود 
و  به صحت  نفوذی ها  و  دشــمنان 
سلامت و موفقیت برگزار شد و مردم 
انقلاب  رغبتشان را به شــعارهای 

نشان دادند و گفتند که از منتخبان 
و  پاکدامنی  می خواهند.  چه  جدید 
پاکدستی مسئولان و شجاعت آنها 
مشکل  و  مشــکلات  با  دربرخورد 
است  مردم  خواسته  قطعاً  آفرینان، 
و  قانونگذاری خوب  مســتلزم  که 
نظارت بر حســن اجرای آن است. 
مهم این است که نمایندگان محترم 
منتخب جدیــد بدانند که عملکرد 
باعث  آنان  و خداپســندانه  خوب 
روی کارآمدن دولتی انقلابی، طاهر، 
صادق، جوان و خدمتگزار خواهد شد 
که بتواند با قدرشناسی مردم، روحیه 
و اعتمادشان را مرمت کند و کشور را 
از نو بسازد و امنیت خاطر مردم را با 
صداقتش آن گونه فراهم کند که در 
مشکلات مشابه، از مسئولین و مردم 
صدای یکدلــی و یکرنگی و اعتماد 

شنیده شود. 

سه گروهی كه كرونا را
فرصت می بینند

یادداشت میهمان

سخنگوی دولت گفت: وزارت دفاع کیت 
تست کرونا را ساخته و انستیتوی پاستور نیز 
در آزمایشات مختلف آن را تایید کرده است.
علی ربیعی ســخنگوی دولت، روز گذشته 
)جمعه( در حاشیه جلســه ستاد پیشگیری و 
مقابله با کرونا و جمــع خبرنگاران با تاکید بر 
اینکه دستاوردهای مقابله با کرونا در هفته های 
آتی بیشتر خواهد شد گفت: به نظرم جلسه امروز 
ســتاد ملی مبارزه با کرونا نشان داد داریم روی 

این موضوع )مبارزه با کرونا( مسلط می شویم.

وی ادامــه داد: نیــروی وزارت دفاع کیت 
تست کرونا را ساخته اند و انستیتوی پاستور نیز 

در آزمایشات مختلف آن را تایید کرده است.
سخنگوی دولت بیان داشت: امروز تصمیم 
گرفته شــد که تخت اضافه در بیمارستان های 
ســیار در مناطقی که امکان شیوع وجود دارد، 
داشــته باشیم. نیروهای مسلح در قم، گیلان و 
تهران و برخی مناطق عهــده دار عفونت زدایی 

شدند.
وی اظهار داشت: آمارهایی که داده شد نشان 

می دهد ماسک به اندازه کافی داریم، در قم هم 
به دو سوم شهر ماسک داده شده و به بقیه شهر 
هم ماسک رایگان داده می شود و در استان های 

دیگر هم این اتفاق می افتد.
ربیعی تاکید کرد: کارخانه های تولید الکل و 
مواد ضدعفونی کننده هم در این هفته تولیدات 

خود را به بیرون عرضه خواهند کرد.
نیروهای مسلح 

برای کمک به بخش درمانی کشور آماده هستند
امیــر ســرتیپ امیر حاتمی وزیــر دفاع و 

پشــتیبانی نیروهای مسلح  نیز در جلسه ستاد 
پیشــگیری و مقابلــه با کرونا که به ریاســت 
معــاون اول رئیس جمهــور در محــل وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی برگزار شد 
با اعلام آمادگی این وزارتخانه در جهت برپایی 
بیمارستان های سیار، تولید ماسک و کیت های 
تشــخیص ویروس، ســاخت برانکارد، تخت و 
آمبولانس ایزوله گفت: نیروهای مســلح آماده 
هستند تا در حوزه نیروی انسانی نیز به بخش 

درمانی کشور کمک کنند.

ربیعی:

 وزارت دفاع كیت تست كرونا را ساخته و انستیتو پاستور نیز آن را تایید كرده است

تهدیدات  و  سایبری  قرارگاه  فرمانده 
نوین قرارگاه مرکــزی خاتم الانبیاء )ص( 
گفت: آمریکا با ترور »حاج قاسم« حماقت 
بزرگی کرد و قطعاً تقاص آن را پس خواهد 

داد؛  زدن عین الاسد اول کار است.
ســردار سرلشکر پاســدار مصطفی ایزدی 
فرمانــده قرارگاه ســایبری و تهدیــدات نوین 
قــرارگاه مرکزی خاتم الانبیــاء )ص( در برنامه 
دســتخط درباره فرماندهی قرارگاه سایبری و 
تهدیدات نوین افزود: حوزه سایبر یک وضعیتی 
دارد که زمان و مکان را در هم  می نوردد، یعنی 
آن محدودیت هایــی که ما در عرصه های دیگر 
داشتیم در این عرصه نداشتیم. جالب توجه این 
است که در کشور ما چون موضوع سایبر متکی 
به نیروهای جوان و خلاق است، کشور ما غنی 
از این قابلیت و ظرفیت است. حتی دشمن اعلام 

کرده که ما از این ظرفیت نگران هستیم.
وی گفت: در هر حال، در حوزه ســایبری 
که سه بخش اعم از زیرساخت، حوزه اطلاعات 
و حوزه شناختی، الحمدالله جوانان انقلابی خود 
را مهیا کرده انــد و حرکت های خوبی را انجام 
داده اند. این حرکت ها آثار پربرکتی را داشته و 

ان شاءالله خواهد داشت.
سرلشکر ایزدی درباره اقدامات آمریکا و رژیم 
صهیونیستی برای آسیب به مراکز هسته ای ما 
به وســیله جنگ سایبری تصریح کرد : در نطنز 
اینها عملیات ســایبری انجام دادند. یعنی یک 
چیزی که خودشــان زیاد از آن می گویند یکی 

از عملیات های بزرگ ســایبری کاری است که 
ویروس اســتاکس نت در نطنز انجام داد، حالا 
سیری که طی کرده بحث خودش را دارد. ولی 
یکی از مراکز هســته ای ما با این مسئله مواجه 

شده است.
وی ادامــه داد : خودشــان اعلام می کنند 
که ما میلیون ها بدافزار در شــبکه های رایانه ای 
زیرساختی کشورهای منطقه کاشته ایم. خب، 
دشمن هم از موشک ها استفاده می کند، هم از 
هواپیما استفاده می کند و هم از سایر ابزارهایش 
استفاده می کند که یکی از آنها سایبری است. ما 
در ارتباط با زیرساخت های خود اعم از هسته ای 
و دیگر مجموعه ها مانند برق و آب و... باید مهیا 

باشیم. خوشبختانه سازماندهی شده است.
فرمانده قرارگاه ســایبری و تهدیدات نوین 
قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء )ص( افزود : سازمان 
پدافند غیرعامــل و قرارگاه های ویژه برای این 
کار است و اقدامات برای این کار انجام می شود 
اما اینکه ما در این فضا مواجه با تهدید دشمن 
هستیم، بلاشک وجود دارد و باید خود را مهیا 
و آمــاده کنیم. همان طور که ما در صحنه دفاع 
هوایی کار می کنیم، در صحنه دفاع ســایبری 
هم باید کار قوی کنیم که در دست انجام است.
سرلشــکر ایزدی در بخــش دیگری از این 
گفت و گو به شهادت سپهبد سلیمانی و اعتراف 
آمریکایی ها به ترور او  اشــاره کرد و افزود : یک 
واقعیتی وجــود دارد که رژیم صهیونیســتی 
یعنی صهیونیســم بین الملل و ارتجاع منطقه... 

ترامپ یک تعبیری دارد که می گوید »گاوهای 
شیرده«، من عکس این را بیان می کنم؛ یعنی 
این جریانات اینطور نیســت که با مجموعه ای 
مواجه باشند که خوب تدبیر می کنند، این جریان 
روی مجموعه ای سوار می شوند که خوب تدبیر 
نمی کنند. شــما ببینید، از جنبه های مختلف 
اگر یک فکــر واقعاً فیاض و با ذکاوت روی این 
موضوع کار می کرد، قطعاً چنین حماقتی انجام 
نمی داد. به نظر من می رسد یک حماقت است، 

مانند حماقت های قبلی شان.
وی ادامه داد : مثلا کاری که در افغانستان 
انجام دادند یک باتلاق برای خود درست کردند. 
مگر روس ها نبودند که در نهایت رفتند؟ کاری 
که در عراق انجام دادند، الان چه شرایطی دارند؟ 
خودشان چه چیزی می گویند؟ می گویند ما کار 
کردیم و بهره را جمهوری اسلامی ایران می برد. 
این کار آنها فراز مهمی در تاریخ منطقه است و 
قطعاً ضرر و خسارت زیادی می بینند. به نظر من 
حماقت بزرگی آمریکایی ها کردند و قطعاً تقاص 

آن را پس خواهند داد.
سرلشکر ایزدی درباره تلفات آمریکائی ها با 
بیان اینکه »این اول کار اســت و هر چه جلوتر 
برود، بیشتر می شود و اطلاعات و ابعاد بیشتری 
روشــن می شــود، گفت: همین هایی که فعلًا 
رســانه ای بیان شده، مواردی بوده است؛ وقتی 
می گویند در این عملیات مثلاً ۷۰-۶۰ نفر آسیب 
مغــزی دیده اند، ما هم معادله داریم که اگر در 
مجموعه ای این تعداد مجروح شوند و مشکلات 

ایجاد کنند قطعاً این مجموعه تلفات داده است. 
آسیب های زیادی را دیده اند.

فرمانده قرارگاه ســایبری و تهدیدات نوین 
قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء )ص( درباره بیانات 
رهبر معظم انقلاب در نماز جمعه که از نیروی 
قدس با تعبیر ســپاه قدس یــاد کردند ، افزود 
: یک فضایی خارج از ایران اســلامی درســت 
شده که این فضا یک دژ مستحکم در مقابله با 
استکبار جهانی است. این فضا بالاخره به صورت 
مستشاری یا هر تعبیری که بشود، این مجموعه 
مقدس »قدس« روی آن تاثیر گذاشته و فضایی 
است که ما واقعاً شاهد هستیم، اساساً نیروهای 
جدیدی درست شده است. الان شاهد هستید 
که نه تنها در منطقــه وضعیتی داریم که این 
حقیقت انقلاب اسلامی را جذب کرده، بلکه در 
کرانه های دور هم این انسان ها را جذب کرده و 
اگر از این فرصت تاریخی خوب استفاده کنیم، 

نقطه رهایی برای بشریت است.
وی تاکید کرد : انقلاب ما مقدمه انفجارات 
عظیم در منطقه اســت. واقعاً راه رهایی بشــر 
را می خواهد نشــان دهد. تبلیغات سوء فراوان 
می شــود. این مسیر پیشرو اســت و ان شاءالله 
قدرشــناس این خیزش و حضــور و ابراز لطف 
مردم و انسجام اجتماعی مردم باشیم و ان شاءالله 
راه انقــلاب با صلابــت در خدمت به مردم، در 
راستای آرمان های جمهوری اسلامی که همان 
استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی ایران است 

پیش برویم.

ابعاد بیشتری از تلفات عین الاسد روشن خواهد شد
سرلشکر ایزدی:

عضو مجلس نمایندگان آمریکا  از پمپئو 
خواست به نیابت از ترامپ بابت سخنانی 
که در آن تلفات نظامیان آمریکا در حمله 
موشکی ایران به عین الاسد کوچک نمایی 

شده بود عذرخواهی کند.
»مایک پمپئو« وزیر امور خارجه آمریکا دیروز 
جمعه در یک جلسه استماع از سوی قانونگذاران 
کمیته امور خارجی مجلس نمایندگان بر سر پاسخ 
دولت این کشور به شیوع کرونا و همچنین ترور 

سردار سلیمانی مجادله کردند.
طبق گزارش وبگاه شبکه خبری »سی ان ان«، 
پمپئو برای توضیح درباره سیاســت های دولت 
آمریــکا در قبال ایران و ترور ســردار »قاســم 
سلیمانی«، فرمانده شــهید نیروی قدس سپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی به این جلسه استماع 
فراخوانده شده بود اما از اینکه نمایندگان دموکرات 
او را در نخستین سوال بابت پاسخ دولت به شیوع 

»کرونا« مورد انتقاد قرار دادند خشمگین شد. 
نمایندگان دموکرات از این فرصت استفاده 

کرده و توجیه های متناقض دولت دونالد ترامپ 
درباره ترور سردار سلیمانی را با سخنان او درباره 

شیوع ویروس کرونا مقایسه کردند. 
دولت ترامپ بعد از ترور سردار سلیمانی مدعی 
شــده بود که او برنامه هایی داشته که تهدیدی 
قریب الوقوع برای منافع آمریکا به شمار می رفته 
است. با وجود این، کاخ سفید در گزارش رسمی 
که به کنگره ارائه کرده بود نتوانسته بود این مسئله 
را به اثبات برساند. »دیوید سیسیلین«، نماینده 
دموکرات نخستین فردی بود که این بحث را مطرح 
کرد و با بیان اینکه توضیح های دولت ترامپ درباره 
ترور سردار سلیمانی و همچنین شیوع کرونا مدام 
عوض شده گفت: »مردم اعتماد به این دولت را از 
دست داده اند.« پمپئو در پاسخ گفت: »ما توافق 
کردیم امروز من اینجا بیایم و درباره ایران صحبت 

کنیم، اما سوال او درباره ایران نیست«.
اطلاعات گمراه کننده ترامپ 

درباره کرونا آمریکا را تضعیف می کند!
»تد تاچ«، نماینده دموکرات ایالت فلوریدا 

هم از عدم آمادگی دولت ترامپ برای جلوگیری 
از شیوع کرونا انتقاد کرد و گفت: »الگوی ترامپ 
برای انتشار اطلاعات گمراه کننده کل سیستم 
ما را تضعیف می کند.« تاچ برای مستدل کردن 
سخنانش به مواردی که ترامپ سخنان نادرستی 
مطرح کرده اشاره کرد. او گفت که ترامپ گفته 
که »واکســن ]کرونا[ آماده است، در حالی که 
اینطور نیســت.« این نماینده دموکرات گفت 
چنین ســخنانی همه را در آمریکا تحت تأثیر 
قرار می دهد و دولت آمریکا باید عملکرد بهتری 

داشته باشد. 
اما شاید جنجالی ترین مکالمه بین پمپئو و 
»برد شرمن« درگرفت. شرمن از پمپئو خواست 
بــه نیابــت از ترامپ بابت ســخنانی که در آن 
تلفات نظامیان آمریکا در حمله موشکی ایران به 
عین الاسد کوچک نمایی شده بود عذرخواهی کند. 
ترامپ پیش از این گفته بود که سربازانی که 
در حمله ایران به پایگاه »عین الاســد« در عراق 
زخمی شده اند مشکلی ندارند و به او گفته شده 

که فقط به سردرد مبتلا شده اند. 
این در حالی اســت که وزارت دفاع آمریکا 
در مراحل مختلف اعلام کــرده که ۱۰9 نفر از 
نظامیان آمریکایی در این حمله به »ضربه مغزی« 

دچار شده اند. 
برد شــرمن گفت: »آقای وزیــر خارجه آیا 
می خواهید از این فرصت استفاده کنید- به این 
سوال با بله یا خیر پاسخ بدهید- آیا می خواهید 
امروز از این فرصت استفاده کنید و از آن نظامیان 
بابــت کم اهمیت جلوه دادن جراحت هایشــان 
عذرخواهی کنید؟« به گزارش فارس پمپئو گفت 
که هیچگاه تلاش نکرده اهمیت این جراحت ها 
را کاهش دهد. شرمن در ادامه پرسید آیا او مایل 
است از طرف دولتی که در آن انجام وظیفه می کند 

عذرخواهی کند یا خیر. 
پمپئو گفت: »مــا زندگی تک تک نظامیان 
آمریکا را جدی می گیریم. درست به همین دلیل 
اســت که این سیاست ها را در قبال ایران پیش 

گرفته ایم.«

قانونگذار آمریکایی:

ترامپ باید بابت کوچک نمایی تلفات حمله موشکی ایران عذرخواهی کند


